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itteni bevezető vi tában azt mondtam,  hogy az eredet i  á l l ásfoglalásomnak 
megfelelően kerül jön a 4. pontba 3 % a 20 % helyett .  De én ezt már  nem tudom 
fel tenni  szavazásra.

J á m b o r  Attila:
Bocsánat ,  az egy másik pont  volt  és a 3 % megint  más.

S u r á n y i Pál:
Mi nem így ér te lmeztük.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A ha tároza to t ,  aki j avasol ja  visszavonni ,  az szavazzon most!

A K ép v is e lő - te s tü le t  17 igen s zavaza t ta l  a j a v a s l a t o t  e l fo g a d ta . 

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A módos í tó  indí tványt  kell megint  fel tennem szavazásra,  aki a 4.) és 5.) pont  

tör lésével  egyetér t ,  szavazzon!

A K ép v is e lő - te s tü le t  0 igen szavaza t ta l ,  17 tar tózkodás  m el le t t  a j a v a s l a t o t  nem 
f o g a d t a  el. ,

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Aki a 4. )  pontba  a 20% helyet t  3 %-o t  javasol ,  az szavazzon most!

A K ép v is e lő - te s tü le t  17 igen s zavaza t ta l  a j a v a s l a to t  e l fogadta.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A ha t á r oza t - t e rveze t  2.) pont ja  úgy módosulna ,  hogy "A Képvise lő- tes tüle t  

egyben felkéri  Leszkovszki  Tibor  polgármes t er t  és a hitel mérséklésére  i rányuló 
el járással  korábban megbízot t  Bá tor  Antal  a lpolgármester t ,  hogy az 1995.  március 
31. óta  beköve tkeze t t  lényeges vál tozások alapján a hitel tör lését  kezdeményezze  
a Par lamentnél . "  így teszem fel szavazásra.

A K ép v is e lő - te s tü le t  17 igen s zavaza t ta l  a j a v a s l a to t  e l fogadta.

A K ép v is e lő - te s tü le t  17 igen s zavaza t ta l  a köve tkező  ha tároza to t  hoz ta:

189/2000.  (VII .20.) számú k épv ise lő - te s tü le t i  ha tároza t:

Várpalo ta  Város  Önkormányzat i  Képvise lő- tes tü le te  a japán és a magyar  kormány 
közöt t  kö tö t t  hi te l szerződés  alapján a Várpalota  és Térsége  Környeze tvédelmi  
Rehabi l i t ációs  Programban  megvalósul t  beruházásra  a Magyar  Államtól  felvett  
hitelt  3 . 3 7 5 . 5 2 0 . 6 7 2 , -Ft ér tékben elismeri .

A Képvi se lő- t es tü le t  fe lhatalmazza Leszkovszki  Tibor  polgármester t  a Magyar  
Köz tár saság  Kormánya  és Várpalota  Város  Önkormányza t a  közöt t  kötöt t



Kölcsönszerződés  4. számú sze rződésmódos í t ásának  aláí rására,  azzal a kikötéssel ,  
hogy a Kölcsönszerződés  4.) pont jában foglal t  késedelmi kamat  mér tékét  a 
Testüle t  3%-ban tudja el fogadni  a Ptk. 301.§ (1) bekezdése  alapján,  közös 
megegyezéssel .

A Képviselő- tes tüle t  egyben felkéri  Leszkovszki  Tibor  polgármes t er t  és a hitel 
mérséklésére  i rányuló el járással  korábban megbízot t  Bátor  Antal  a lpolgármester t ,  
hogy az 1995. március 3 1. óta bekövetkezet t  lényeges vá l tozások alapján a hitel 
tör l ését  kezdeményezze  a Magyar  Köztársaság Kormányánál .

Határ idő:  2000.  júl ius  3 1., i l letve folyamatos 
Felelős:  Leszkovszki  Tibor  polgármester

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A Domokos  István javas la tá t  nem egészen tudom akceptálni ,  mert  

önkormányzat i  fel ter jesztésbe,  ha bevesszük a pár tveze tők aláírását ,  az "vegyes 
felvágot t"  lesz és nem önkormányzat i  fel terjesztés.  Itt kérem azt, hogy az 
ál talános érdekérvényes í t és  e lőször  úgy valósul jon meg,  hogy ténylegesen 
mindannyian,  akik itt pár toka t  képviselnek,  a párt  vezetője  saját  f rakciójuk felé át 
fogja adni ezt  a fel ter jesztési  anyagot ,  saját  kísérőlevelekkel ,  saját  ál taluk 
megfoga lmazo t t  s zövegkörnyeze t  kíséretében ju t t assák el.

4. Kére lem a Bartók Béla utcai  kol légium fe lúj í tására,  koedukál t  kol l égium  
alakí tására  (179. )

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kérem a Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság ál lásfoglalását!

L a s s ú  Tamás:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság 7 igen szavazat tal  a Bar tók  Béla utcai  

kol légium gazdaságosabb működte t ése  é rdekében tervezet t  felúj í tással ,  mint  céllal 
egyetér t ,  j avasol ja  a fe ladatot  a 2001.  évi köl t ségvetés i  koncepc ióban  
szerepel tetni .  A feladat  végrehaj t ásához  nem javasol  összegszerűen hozzá já rulás t  
j e lenleg  meghatározni .

Ha lesz eset leg konkré t  kiviteli  terv meg köl t ségvetés ,  akkor  t udunk ehhez  
összeget  hozzárendelni .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Hangosan  teszem fel a kérdéseket ,  valaki válaszol ja  meg,  de nem muszáj .  Hány 

várpalotai  gyerek van ebben a kol légiumban? Mennyi re  a várpalotai  városi  
é rdeke t  képvisel i  a terület i  el látási  köte leze t t séghez?  Hányszor  kérdezték  meg a 
tu la jdonos t  1991-92-ben,  hogy a kol légium alsó szint jét  t anműhe lyekké  alakí tsák 
át és megszüntessék  a kol légiumot? Hányszor  kérdezték meg a Várpalotai  
Önkormányza t o t ,  hogy a PRI-COMP- ta l  olyan szerződés t  kössenek,  hogy mai 
napig p ropán-bu tán  gáz árával  számolt  fűtést  megfizet ik,  ezért  500-600 ezer  
for int  a bérleti  díj? Tudnak-e  arról,  hogy az ősszel 60 gyereket  hoznak 
Fehérvár ról ,  hogy csökkent sék  a köl t ségeket?  Magyarul  milyen érdeke fűződik
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ehhek az Önkormányzatnak ,  hogyha a j övőre  sem várható túlzot t  fejlesztési 
for rásokból  még terület i  ellátási kötelezet t ség fel tételei t  t eremtsük meg.  Ezt  azért  
kérdezem,  mert  t egnap ügyel tek az i skolavezetők és körbejár tuk Huszár  Pállal a 
felújí tási  munkákat .  A 35 millió forint  olyan,  hogy bármelyik i skolában egy 
szinten,  mondjuk a Bán A. 2. szintre betesszük,  akkor  az i skola azon szintje 
rendben van. A gimnáziumban például  megcsinál juk a két wc-csopor to t ,  de a 
g imnáz iumra  összességében 50 milliót rá teszünk,  akkor  azt mondom,  hogy a 
t i sztasági  meszeléstől  többet  kapot t ,  mert  az udvari  ablakok ki vannak cserélve,  
sorolha tnám a sort .  Én abszolút  nem tar tom indokol tnak  - semmi problémám 
nincs velük amikor  azt  mondtam,  hogy kéret ik átállni  fölgázra,  mer t  a PRI- 
COMP bevi t te a földgázt ,  igazgató asszony utánajár t  az ügyeknek,  s meglet t  a 
tapasztalat ,  hogy 2 éve fel kel let t  volna fűteni ,  csak a számla nem az alapján 
kerül t  kiáll í tásra.  Én nem fogok szerződésre  vadászni ,  nem fogok  havi bérleti  
dí jakon 300-400 eFt -oka t  alkudozni .  Lényeg az, a Bar tók B. úti kol légium 
földszint je  t anműhel lyé  lett alakí tva,  itt a 60 gyereknek az e lhelyezése  után 
kérdezem,  hogy a fehérvár i  gyerekek hova mennek.

L a s s ú  Tamás:
Most  gondban vagyok,  mert  nekem tet te fel a kérdést .  Po lgármes te r  úr olyan 

informác ióka t  mondo t t  nekünk,  ami ebben nincs benn.  Ha ezt tudjuk,  akkor  
másképp döntünk.  Egyet lenegy cél vezérel t  minket ,  amikor  ezt  a döntést  
meghoz t uk ,  mégpedig  akut  probléma nyáron,  ha valaki idejön,  hogy hol tudnak 
aludni .  Minket  egy szándék vezérel t ,  ha ez a kol légium 2 mill ió for intos 
hozzájárulással  átalakul ,  akkor  mi pet rozsényi ,  körmöcbányai  gye rekeknek  is 
t udunk  szállást  adni.  Amit  Ön mondot t ,  nem tudtuk.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Vörös  Kálmánnal  beszel tem,  aki az önkormányzat i  i n tézmények üzemel te t ésér t  

felelős,  ők fé lösszegben gondolkodtak ,  én mondtam,  hogy egészen nem 
t ámoga tom,  abszolút  nem városi érdek.  Várpalotai  gyerekek a kol légiumban 
n incsenek elhelyezve.  Azt  j avasolom a t es tületnek,  hogy a tu l a jdonunkban  az 
á talakí tás t  végrehaj t sák.  A jövő évi fej lesztési  for rásokat  még kevésbé látom 
mega l apozot tnak ,  mint  az ideit,  ne hi tegessünk,  hozzunk  konkré t  ál lásfoglalást ,  
hogy hozzá j á ru lunk  ahhoz,  mi mint  tu l a jdonosok,  hogy az épületben átalakí tást  
végezzenek,  de anyagi l ag nem látunk fedeze te t  rá. Nekem konkré t an  ez a 
j avas la tom,  de nyi lvánvalóan el fogadom a többségi  ál lásfoglalást .

F a z e k a s  István:
Az utóbbi  három évben körülbelül  7 millió for intot  kö l tö t t ünk  arra a 

kol l égiumra  felúj í tás címen,  teljes tetőfelúj í tás,  szigetelés,  ablakok cseréje az 
északi  oldalon,  az é tkező felújí tása.  Ami az önkormányza t  köte lessége ,  minden 
évben megtet te .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Lassú úr ké rdésé re  azt  tudom válaszolni ,  a magáni skola  kol légiumában 

t udomásom szer int  80-100 férőhely van. Ez a mostani  60-as férőhelyhely adott .  
Ha most  tur i s ta-e lhelyezésre  gondolok,  140 körül i  gyerek bármikor  elhelyezhető.

L a s s ú  Tamás:
Valóban ez az én tá j ékoza t l anságomat  tükrözi ,  nem vagyok informál t  

kol légium helyekben.



Ezt a döntést  egyébként  7 ember  hozta,  abból 5 képviselő volt ,  a b i r tokunkban 
lévő adatokból  ezt hoztuk ki, ezért  vállaljuk a felelősséget .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Aki egyetér t  azzal,  hogy mint tula jdonos az épüle t -á t a lakí táshoz  hozzájárulunk,  

de anyagi lag nem tudjuk támogatni ,  kérem szavazzon!

A Kópvise lö - te s ti i le t  15 igen szavazat ta l ,  2 ta r tózkodássa l  a köve tkező  
ha tároza to t  hozta:

190/2000. (VII .20.) számú k épv ise lő - te s tü le t i  ha tároza t:

Várpalo ta  Város  Önkormányzat i  Képvise lő- tes tüle te  , mint  az épület  
tu l a jdonosa  egyetér t  a Fal ler  Jenő Szakképző Iskola Bar tók  Béla utcai  fiú 
kol l égiumának 2001.  évi felúj í tásával ,  az emelet i  rész átalakí tásával  (30 fiú és 30 
lány részére) .

A Képvise lő- tes tüle t  anyagi  t ámogatás t  a felújítási munká la tokhoz  biztosí tani  
nem tud.

Határ idő:  a ha tá roza t  megküldéséré :  2000.  júl ius  31.
Felelős:  Leszkovszki  Tibor  polgármester

5. Generál  Medic i na  Kft.  kérelme (180)

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Van-e  kérdés?

C s ö v á r i  János:
Idekerü l t  egy anyag,  aminek az a lényege,  hogy bizonyos  szakrendelések 

kike rü lnének a mostani  pr ivát  szférából  egy t ámoga to t t  széférába.  Az a kérdésem,  
hogy a meglévő szakrendelések a kórház  mel let t  l ennének vagy privat izálva 
lennének,  mi a véleménye igazgató úrnak?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Zár t  ülésen számokkal  válaszol .

C s ő v á r i  János:
Azér t  é rdekes  ez, mert  én gondolom,  hogy az lenne az igazi,  ha összes 

szakrendelés ,  3 vál lalkozás,  valamilyen módon  "mindenki  be leharaphatna" .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A 3 éves t apasz ta l a tom a szakel látások pr ivat izációja  területén,  hogy pont  a 

vá l la lkozásokból  ered,  hogy ki milyen specia l i t ásokra  vál lalkozik.  Úgy,  mint 
olyan t ámogatás ,  hogy megtámogatás  nélkül ,  a praxisok által megtermel t  pénzből  
fogla lkoz ta to t t  orvossal  tárgyi  és személyi  fel tétel  megteremtésében ,  az egyik 
vál la lkozás  ezeket  a special i tásokat  vál lalata fel, a másik azt. De egy 
szolgál ta tás t  adnak a betegál lomány részére.  Ebben az a lényeg,  ha mi 
fe lha ta lmazzuk,  a megyei  óraszámkere tből  vagy adnak neki,  vagy nem. Ha igen.
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akkor  kap ezeknek a fe ladatoknak az el látására szerződés  alapján t ámogatás t  és 
nem a saját nyereségükből  kell fizetni azokat  a szakorvosokat .

C s ő v á r i  János:
Foglakoz ik-e  még valaki a városban onkológiai ,  urológiai  és or topédia  

szakrendeléssel?

Dr. D a n c s ó Mária  Éva:
Urológiából  van egy másik magánrendelés ,  de az is csak magánrendelés ,  nem 

terület i  ellátási kötelezet t séges ,  magyarul  a magánrende lésen a be tegnek fizetni 
kell. Ezér t  akarunk óraszámot  kérni,  hogy a betegnek ne kell jen fizetni.  
Urológiából  a mi vál lalkozásunk bonyol í t ja  és a Borbás  dok to rnak  van egy 
magánrendelés ,  t ehát  a kórházban van egy magánrendelés  és az SZTK-ban.  Erre 
szere tnénk mi ó raszámot  kérni.  Or topédiából  szintén magánvál la lkozás  keretében 
mi működte t jük  a rendelést ,  a Generál  Medic ina  betegeinek az orvosok fizetik a 
vizsgálat i  díjat.  Ezt  szere tnék szintén,  mert  már nem győzzük  kigazdálkodni ,  
hogy a kijáró orvosnak  a bérét ,  a köl t ségei t  e lőteremtsük.  Ehhez  kérünk megyei  
óraszámot ,  amennyiben adnak.  Az onkológiáná l  e lkülöní tet t  óraszám nincs.  A 
nőgyógyásza t  kere tében végzünk onkológiai  vizsgálatokat ,  de nincs óraszáma a 
városnak,  tehát  azt  nem f inanszí rozzák,  erre lehet  külön órát  kérni.a

Korábban vol t  or topédia  Várpalotán,  igaz,  hogy csak a gyermekbetegeke t  
lát ták el, de mivel nagyon megsz igor í to t t ák  a szakrendel ések fel tételét ,  
szakvizsgához  kö tö t t é  vált,  nincs onkológus  szakorvos.  Valószínű,  azér t  nem 
kö tö t t  le kapaci tás t  a kórház,  mert  nincs onko lógus  szakorvosa,  ugyanis  akkor  
t ehet  ajánlatot ,  ha  a személyi  és tárgyi  fel tételei  megvannak.  Mi ezeket  a személyi  
fe l té te leket  b iz tos í t anánk,  úgyszintén a tárgyi  fel tételeket ,  ezál tal  a városnak a 
szakel látása bővülne.

C s ő v á r i  János:
Más vál lalkozásnál  is van urológia.  Ha Ön megkapja  a megyétől ,  akkor  ő 

becsukhat ja  a bol tot ,  jól  ér tem?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Nem egészen egyér telmű.  Aki nem megy el a magánrendelés re ,  hanem felül a 

buszra  és beutalóval  bemegy Veszprémbe,  s ott  ingyenesen veszi igénybe,  akkor
nem értem,  hogy  az akinek a páciensei  magánrendelésen  odamennek  hozzá,
akkor  annak miér t  kell becsukni .  Mill ió tábla miért  van kinn a különböző
szakágakba ,  ha van ingyenes rendelés  is a szakambulancián,  szakrendeléseken,  
akkor  azok miér t  működnek?

C s ő v á r i  János:
Úgy lenne jó ezt a kérdést  megoldani ,  ha a három csopor t  valahogy 

megegyezne  egymással .  Nem látom tisztán.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Minden vál lalkozás  tudta,  hogy júl ius 28-án meg kell tennie az ajánlatát .  

Augusz tus  7-én megyünk az első fordulóra ,  a fekvőbeteg ágyak osztására  és a 
szakel látási  órák szétosztására.  Minden vál lalkozás meg kell, hogy tegye jövő



évre az ajánlatát  óraszámlekötés re ,  ágyszámra.  Ebből  bejön az összegzés,  
e lkezdődik az egyezkedés ,  hogy kinek tudnak megajánlani  órát  és kinek nem. 
Szabad a piac, bármelyik vál lalkozás beadhat ja.

Dr. S z a b ó  Gyula:
Az Egészségügyi ,  Szociál is  és Lakásügyi  Bizot t ság j avas la tára  a Tes tüle t  állást 

foglal t  ezekben a kérdésekben,  ami kb. 2 évvel ezelőt t  indult ,  u tána  megint  
előkerül t ,  megint  ál lásfoglal tunk abban,  hogy a kórházi  osztályos há t t é rhez  kötöt t  
szakrendel éseke t  nem engedjük privat izálni ,  az összes többi t  igen. Onnantól  
kezdve szabad a verseny.  Megjelöl tük azokat  a szakrendeléseket ,  amiket  
szere tnénk a városban,  az or topédia,  urológia  ezek közé tar tozik.  Az onkológiá t  
nem je löl tük meg,  mert  a nőgyógyászat  keretében ez bizonyos fokig működöt t ,  de 
nyilván az is be le t ar tozik  ebbe.  Azt hiszem,  hogy nem fog se a bizot t ság,  se a 
testület  a további  jó öt le tek elől elzárkózni .  De itt i smétel ten az urológiára  
helyeződöt t  ki a dolog,  ami az osztályos há t t é rhez  és műszer fa lhoz  kötöt t .

Dr. N a g y  László:
Nem értem,  hogy ez a kérelem miért  van a testület  előtt .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Felolvasom,  hogy mit kért ,  amire mi adhatunk  neki t ámogatás t  Várpa lo ta  város 

t erületére  ellátási kötelezet t séggel .  Mivel itt ilyen óraszámok nincsenek,  ez a 
megyei  össz óraszám kere tére  terhelendő,  meghal lgat tat ik,  és adnak vagy nem 
adnak semmit .  Nem a helybéli  ó raszámok megosz tásáról  van szó.  Júl ius 28-ig 
lehet  ajánlatot  tenni ,  amit  mi vagy t ámoga tunk,  vagy nem.

Kíván még valaki szólni? Amennyiben nem,  a ha tározat i  j avas la to t  szavazásra  
teszem fel.

A K ép v is e lő - te s tü le t  17 igen s zavaza t ta l  a köve tkező  ha tároza to t  hozta:

191/2000. (V II .20.) számú k ép v ise lő - te s tü le t i  határozat:

Várpalo ta  Város  Önkormányzat i  Képvise lő- tes tüle te  t ámogat ja ,  hogy a 
G E N ERA L M E D I C I N A Kft  nevében dr. Dancsó Már ia  Éva ügyvezető  igazgató az 
1996. évi LXIII .  t ö rvény ér telmében onkológiai ,  urológiai  és or topédiai  
szake l lá t ásokra  - Várpa lo ta  város lakosságának terület i  ellátási köte lezet t ség 
vál lalásával  t ö r t énő  el látására - kapaci tás- lekötés i  ajánlatot  tegyen.

H a t á r i d ő : a ha tá roza t  megküldésére :  2000.  júl ius 31.
Felelős:  Leszkovszki  Tibor  polgármester
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6. A Várpalota ,  Gyöngyv i rág  u. II.  sz. volt  kol légium átalakí tása (183.)

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság á l lásfoglalásának i smertetését  kérem!
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L á s s  u Tamás:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság 7 igen szavazat tal  javasol ja ,  hogy a 
megkezde t t  munkák - az á l l agmegóvás  érdekében - a s zerkeze tkész  ál lapot ig 
folytatódjanak.
Annak érdekében,  hogy a Képviselő- tes tüle t  dönteni  tudjon az épület  
hasznosí tását  i l letően,  bízza meg a Közüzemi  Kft igazgatójá t  és Bát or  Antal 
társadalmi  megbízatású a lpolgármester  urat ,  hogy az épület  majdani  funkciójára  
- a jelenlegi  t ervek felhasználásával  - készí tsenek tervet ,  amely a bekerülési  
köl t ségek mellet t  az épület  üzleti  célú hasznosí tásának várható e redményé t  is 
bemutat ja.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kérdés?

F a k á s z Tamás:
Azt  j avasolom,  hogy hasznosí tási  j avas la tok készül jenek erre.  Nem biztos,  hogy 
üzlet i  hasznos í tás  lesz. Egy épület  hasznosí tásáról  az épí t te tő szokot t  dönteni ,  a 
kivi telező nem tudom,  hogy kerül  bele ebbe a képbe.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Jelen pi l lanatban Fakász  úr szerint  ki az épí t tető?

F a k á s z Tamás:
Az Önkormányza t ,  a kivi telező a Közüzemi  Kft. Nem jól gondolom?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Én úgy veszem,  hogy a 18 millió for inthoz e pi l lanat ig egy fil lért  nem te t tünk,  és 
"Állj meg pajtás,  konzervál j" ,  akkor  az épí t tető nem az önkormányzat .  Itt a 
probléma.  Hozzá já ru l tunk ,  hogy a házat  átépí tsék,  tehát  j óh i szeműen  j á r t ak  el, 
erre kaptak építési  engedélyt ,  a saját  18 mill iója van benne.  E pi l lanatban ő az 
épí t tető és a beruházó.

F a k á s z  Tamás:
Az elsőt  t a r tom,  üzlet i  alapon nem biztos,  hogy hasznosí tható.  Tanács ta l anok 

vagyunk.

V á m o s i  Tibor:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság ülésén ezen másfél  órát  r ágód tunk  és arra 

biz tosan rá jöt tünk,  hogy ezt tovább kell építeni ,  e lőrefele kell menetelni .  Szóba 
került ,  hogy úgy tudjuk a pénzünket  visszanyerni  talán,  ha úgyneveze t t  nyugdí jas  
a ppa r tmanházzá  alakí t juk ki. Én nem tudok mást  mondani ,  előre kell menni .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ha ez a ha t á roza t  e l fogadásra  kerül  így, én nem tudom végrehaj tani .
A megkezde t t  munkák á l lagmegóvás  érdekében a szerkeze tkész  ál lapot ig 
folyta tódjanak.  Lanczmann  Józs e f  kérdésére ,  hogy mi a szerkeze tkész  ál lapot ,  a 
jelen á l l apo thoz  képest  mit válaszol jak? És azonnal  jön hozzá a következő 
logikus kérdése,  hogy miből? Nem tudok rá válaszolni .
A j avas l a tnak  a második részével  tökéle tesen egyetér tek,  hogy a meglévő 
dokument ác i ó  a végső kivitelezési  á l l apotot  tükrözi .  Ezt a lapulvéve a Bátor  úr és 
a Közüzemi  Kft. igazgatója  dolgozzon ki egy koncepciót ,  x ha tár időre  hozza
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i de .  a m i b e  b e n n e  l es / ,  a f u n k c i ó j a  is D e  m o s t  a z t  k é r d e z e m ,  h o g y  a s z e i  k e t k e s / .  
á l l a p o t  mi t  j e l e n t ,  m i b ő l  c s i n á l j u k  meg ' *  S a d d i g ,  a m í g  a d ö n t é s ü n k  m e g  n e m  
s z ü l e t i k ,  a z  ő r z é s - v é d e l e m  es  e g y é b  k ö l t s é g e k e t  ki  v i s e l i ' '

J á m b o r  Attila:
A következőt  gondol t am ki. hogy meg kel lene próbálni  jelenlegi  á l l apotában az 
épületet  ér tékesí teni .  Talán lát valamelyik beruházó valamilyen irányú 
lehetőséget .  Ez esetben az önkormányzatnak  nem kerül pénzébe,  sőt  az eladásból  
némiféle bevéte lhez  jut.
A je lenleg kialakul t  helyzetbe nem az Önkormányza t  zavarta bele saját  magát .  
Nagyon fontos hangsúlyozni ,  ezt a helyzetet  a Közüzemi  Kft. hozta  létre.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Hányszor  szavazot t  benne? 1999. 0 7 . 22-én,  amikor  a vendégházzá  tör ténő 

alakí tásról  szavaztunk és hozzájárulásunkról  biztosí tot tuk őket ,  azt közösen 
ha tároztuk el.

J á m b o r  Attila:
A kialakul t  probléma nem a vendégházzá  alakí tásában van ennek az épületnek,  

hanem egy meghaladó igény kielégí tésére való törekvésben.  Ez a probléma,  ami 
anyagi  feszül t séget  okoz  az épü l e t 5 pi l lanatnyi  ál lapotában.  Mer re  tovább? Ezt 
kell e ldönteni .  A vendégházi  köl tségvetés ,  ha jól  emlékszem,  18 millió forint 
körüli  összeg volt.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Az a téma,  hogy a Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság indí tványát  hogyan kell 

ap rópénzre  váltani.

J á m b o r  Atti la:
Még egy dolgot  szeretnék megjegyezni ,  az anyagban,  melyet  e lénk tett a 

Közüzemi  Kft. ,  az 1.) pont ja,  "a kialakí tással  kapcsolatos  e lvárások az alábbiak 
voltak".  Az egész 1.) pontot  csak akkor  tudom elfogadni ,  ha hozzá t esszük  azt a 
megjegyzést ,  hogy ez a Vállalat  e lképzelése volt  és nem a Képviselő- tes tüle té .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Elnézés t  kérek,  de akkor  magamra  vál lalom,  a 18 tagú Képvise lő- tes tü le t  17 

tagjáról  leveszem a terhet .  Én rendel tem meg így. Ugyanis a Képvise lő- tes tüle t  
emel tszintű vendégház  alakí tására adot t  megbízást ,  legalább ké t -há rom csi l lagos 
szobai  szolgál ta tásokkal .  Ezt követően a t ervezőkkel  végigvi t tük az 
engedélyezte tés ig .  Ne legyen továbbiakban vita, egyedül  én követ t em el. 
Szál lodai  dokumentác ió  soha nem születet t ,  szál lodai  név le nem lett írva, a 
kivi telező dokumentác ió r a  emelt  szintű vendégház  van írva. Ha lemegy bárki,  
mondjuk az épí tészet i  hatóság és az e lő í rásoknak megfelelően táblát  látja kirakva 
odáig,  hogy ki a főépí tésvezető,  oda is le van írva, hogy mit csinálunk.  Ebben a 
házban a ha tóság ezt engedélyezte  és mi fogalmaztuk meg az emel tszintű 
vendégházat .  Ha turista vendégházról  lett volna szó, hozzá nem nyúlunk 
semmihez,  kimeszel jük és berakjuk a vaságyakat .  Az emel tszintű vendégház  
foga lmazódot t  meg,  amit a második határozat  tükröz.



38

L a n c z m a n n  József:
Soha nem szerepel t  itt szó szál lodáról ,  a képviselő- tes tüle t  emel tszintű 

vendégházról  határozot t .  E tekintetben kezdte a Közüzemi  Kft. a tevékenységet ,  
a t e rvezés t  emel tszintű vendégház  kialakí tására adta meg a tervezőnek,  a tervező 
ezt végrehaj tot t a ,  építési  engedélyt  vendégházra  kér tünk,  az építési engedély 
vendégházró l  szól. Még egy kérdést  teszek fel, amivel  én később szembesül tem.  
Nem tudom hogyan lehetet t  az elmúlt  év októberében ennek a vendégháznak  a 
kialakí tásáról  17-18 millió for int ról  beszélni ,  miközben a t e r vdokumentác ió t  én 
1999. dec.  31-én bizonyí tot tan vet tem át, amíg nincs kész  egy te rvdokumentác ió ,  
addig nem tudom,  hogyan lehetet t  ok tóberben  azt  mondani ,  hogy az 17 millió 
forint .  Egy dologgal  lehet  összekeverni ,  a t e rvezőnek azt  a megbízás t  adtuk,  hogy 
a sz ínvonala  feleljen meg a két,  vagy háromcsi l lagos  szál loda színvonalának.

L a s s ú  Tamás:
Ezt  szeret t em volna én is t isztázni ,  a zavar t  az okozhat t a ,  hogy a szobák 

kialakí tásánál  felmerül t  az az igény a két vagy háromcsi l l agos  szá l lodának 
megfelelő legyen.  Amit  Lanczmann úr is mondot t ,  ha valaki  figyeli a számokat ,  
nekem Fehérvár i  úrral  mindig az volt  a bajom,  hogy soha nem hozot t  
köl t ségvetés t .  Ugyani lyen elvek alapján készülhetet t  a 17,5 milliós köl t ségvetés  
is, de erről  már  kár beszélni ,  itt azér t^szeret tem volna,  mielőt t  a J ámbor  képviselő 
tá r sunk megszólal t ,  az ülésünk kapcsán felmerül t ,  hogy itt az á l l agmegóvás  és 
sze rkeze tkész  ál lapot ,  ülésünkön Lanczmann úrral  t i sztáztuk,  hogy mit  je lent  a 
sze rkeze tkész  ál lapot ,  arra szeretném megkérni  a Lanczmann urat ,  hogy 
legyenszíves ,  nekünk is mondja  most  el.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Én lerövidí teném a dolgot .  Mivel  a 2. része ennek a fe ladatnak az, hogy a 

Bát or  úr és az ügyveze tő  igazgató do lgozza  ki, hogyan tovább,  a szerkeze tkész  
ál lapot  t ényét  az anyagi  lehetőségek,  az ésszerűség függvényében ha t á r ozzák  ők 
meg,.. Lanczmann  úrral ,  később az utódjával ,  hol ál lnak meg,  meddig  mennek,  
nem egészen ennyire egyszerű a dolog.  Becs lésem szerint  t i zenvalahány ember  
dolgozik  ot t  és azt mondják neki,  hogy holnaptól  12 órás műszakba  jössz  és 
védelem van,  nem biztos,  hogy a 12 embernek holnaptól  munkája  van. Bízzuk 
meg az a lpolgármes ter  urat  és az ügyvezető  igazgató urat ,  hogy a beszerzet t  
anyagok  és egyéb l ehetőségek függvényében döntsék el ők azt, hogy mi a 
szerkeze tész  ál lapot ,  menjenek odáig.  Mikor ra  tudják vállalni,  hogy a javaslat  
idejön?

B á t o r  Antal:
Er ről  nem tudtam ám, nem vol tam ot t  a bizot tsági  ülésen,  egyébként  el fogom 

vállalni ,  nem zá r kózom el. Legkésőbb szeptember  14-vel ,de minél előbb.  Nem 
merek időpon to t  mondani .

L a s s ú  Tamás:
Az ot t  dolgozó  embereknek,  ha nem biz tos í tunk munkát ,  f izetést  akkor  is kell 

adni.  Az emberek  érezzék,  hogy feladatuk van és dolgozzanak.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ot t  van leszál l í tva az anyag,  ott  van a stáb a kivi telezéshez,  ha ál talános 

ka t egór iában gondo l kodom,  amit felvetet tek,  hogy mi legyen a végtermék,  annak 
f üggvényében el lehet  dönteni ,  hogy mi az amit  cs inál ta thatok és nem megy


